
مــدیرعامل شرکــت بازرگــانی
دولتی:هیــچ برنــج آلــودهای از
گمـرک ترخیـص نشـده اسـت/ موضـوع
برنـج اروگـوئه مربـوط بـه تفـاوت

استانداردها است

مـدیرعامل شرکـت بازرگـانی دولتـی گفـت:
هیچ برنج آلودهای از گمرک ترخیص نشده
و موضوع برنجهای اروگوئهای مربوط به
تفـاوت اسـتانداردهای حـدمجاز آرسـنیک

بین ایران و کشور مبدأ است.
 یزدان سیف امروز در پاسخ به سؤالی  مبنی بر اینکه شما سال گذشته
گفته بودید که برای بالا بردن قدرت چانهزنی میخواهید مبادی واردات
برنج را تنوع بخشید و این موضوع به کجا رسید، گفت: زمانی شرایط
به گونهای رقم خورده بود که ما فقط میتوانستیم  از هند واردات
برنج داشته باشیم، اما با پیگیریهایی که از سوی رئیسجمهور و وزیر
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بهداشت انجام شد، ۲ اردیبهشت ماه وزیر بهداشت به وزرای جهاد
کشاورزی و صنعت و معدن، تجارت نامهای را ابلاغ کرد که اعلام شده،
برای تسهیل فرایند واردات برنج از تمام کشورهای واجد شرایط امکان
واردات وجود دارد و این موضوع توانسته در بازار جهانی برنج هم
تأثیر خوبی بگذارد و شاهد روند قطعی کاهش قیمت برنج در مبادی

وارداتی هستیم.

وی اضافه کرد: این موضوع سبب میشود تا قدرت چانهزنی برای
واردکنندگان به وجود بیاید و مصرفکنندگان ما هم برنج مورد تأیید

وزارت بهداشت را مصرف کنند.

خبرنگار فارس در مورد برنجهای اروگوئهای که سال گذشته توسط شرکت
بازرگانی دولتی وارد کشور شده و ظاهراً گمرک به دلیل آرسنیک بالا
اجازه ترخیص آن را نداده است، پرسید و اینکه بالاخره این موضوع به
کجا رسید، چرا که این نگرانی وجود دارد که این برنجها وارد بازار
کشور شود که سیف در پاسخ به آن گفت: ما هیچ نوع برنجی که مشکل
ایمنی داشته باشد، نه تنها توزیع نکردهایم، حتی اجازه هم نمیدهیم
وارد شود، این موضوعی که اشاره کردید، مربوط میشود به اختلاف بین
وزارت بهداشت کشور مبدأ (اروگوئه) که گواهی بهداشتی صادر کرده با
وزارت بهداشت ما و اکنون یک پرونده حقوقی در همین زمینه در جریان

است.

وی درباره توضیح بیشتر این موضوع گفت: یک کیلو از این برنج وارد
بازار نشده است، اما باید این را هم تأکید کرد که این برنج هیچ
ایرادی ندارد و فقط با مشخصههای بهداشتی ما همخوانی ندارد، چرا
که طبق استانداردهای کدکس که مورد تأیید همه کشورهاست، باقیمانده
سموم از جمله آرسنیک تا سطح ۲۰۰PPb مجاز است ولی ما این
استاندارد را برای آنکه سلامت مردم در اولویت قرار دارد را تا
۱۲۰PPb پـایین آوردیـم، یعنـی ۸۰ درجه زیراسـتانداردهای کـدکس، در
حالی که این برنج در بسیاری از کشورها در حال مصرف است و بسیار

برنج خوب و ایدهآلی است.


